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Duh nas čini novim stovrenjima

Draga braćo i sestre, dobar dan!

Djela apostolska (usp. 2,1-11) nam pripovijedaju što se dogodilo u Jeruzalemu pedeset dana
nakon Isusovog uskrsnuća. Učenici su bili okupljeni u Dvorani Posljednje večere i s njima je bila
Djevica Marija. Uskrsli Gospodin im je rekao da ostanu u gradu dok odozgo ne prime dar Duha. I
to se očitovalo „šumom“ koji je iznenada došao s neba, kao „kad se digne silan vjetar“ koji je
ispunio kuću u kojoj su bili (usp. r. 2). Riječ je, dakle, o stvarnom ali i simboličkom iskustvu.

To iskustvo pokazuje da je Duh Sveti nalik snažnom i slobodnom vjetru, to jest donosi nam snagu
i slobodu: vjetar je snažan i slobodan. Ne može se obuzdati, zaustaviti ili izmjeriti; niti se može
predvidjeti njegov smjer. Ne dopušta da ga se uokviri u naše ljudske potrebe – mi nastojimo sve
svesti u neke okvire – ne daje se svesti u okvire naših shema i naših predrasuda. Duh dolazi od
Boga Oca i od njegova Sina Isusa Krista i prodire u Crkvu, u svakoga od nas, oživljujući naše
umove i srca. Kao što se kaže u Vjerovanju: „Gospodin i Životvorac“. Ima gospodstvo jer je Bog i
daje život.

Na dan Pedesetnice, Isusovi su učenici još uvijek bili zbunjeni i preplašeni. Još uvijek nisu imali
hrabrosti izići van na otvoreno. I mi ponekad više volimo ostati unutar zaštitnih zidova svojih
ambijenata. Ali Gospodin zna kako doći do nas i kako otvoriti vrata našega srca. On nam šalje
Duha Svetoga koji nas obavija i pobjeđuje sva naša oklijevanja, nesigurnosti, ruši naše brane,
uništava naše lažne sigurnosti. Duh nas čini novim stvorenjima, baš kao što je to učinio toga dana
s apostolima: obnavlja nas, nova stvorenja.

Oni, nakon što su primili Duha Svetoga, više nisu bili kao prije – promijenio ih je – već su izišli,
izišli su bez straha i počeli naviještati Isusa, propovijedati da je Isus uskrsnuo, da je Gospodin s
nama, tako da ih je svatko razumio na svom jeziku. Jer Duh je sveopći, ne uklanja kulturne razlike,
razlike u mišljenju, ne, on je za sve, ali svatko ga razumije u vlastitoj kulturi, u vlastitom jeziku. Duh
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mijenja srce, širi pogled učenikâ. Čini ih sposobnima da svima pronose silna Božja djela, bez
granica, prelazeći kulturne i vjerske granice unutar kojih su navikli razmišljati i živjeti.
Osposobljava apostole do dopru do drugih poštujući njihove mogućnosti slušanja i razumijevanja,
u kulturi i jeziku svakog od njih (r. 5-11). Drugim riječima, Duh Sveti povezuje različite ljude,
ostvarujući jedinstvo i univerzalnost Crkve.

I danas nam ta istina mnogo govori, ta stvarnost Duha Svetoga, gdje u Crkvi postoje male skupine
koje uvijek traže podjelu, odvojiti se od drugih. To nije Božji Duh. Duh Božji je sklad, jedinstvo je,
ujedinjuje razlike. Jedan dobri kardinal, koji je bio genovski nadbiskup, govorio je da je Crkva
poput rijeke: važno je ostati unutra; ako si bliže jednoj ili drugoj strani, to nije važno, Duh Sveti
stvara jedinstvo. Koristio se slikom rijeke. Važno je ostati unutar jedinstva Duha i ne gledati na
sitnice, naginješ li malo jednoj ili drugoj strani, moliš li na ovaj ili onaj način… To nije od Boga.
Crkva je za svakoga, za svakoga, kao što je Duh Sveti pokazao na dan Pedesetnice.

Zamolimo danas Djevicu Mariju, Majku Crkve, da nas zagovara kako bi Duh Sveti sišao u izobilju i
ispunio srca vjernikâ i zapalio u svima vatru svoje ljubavi.

Nakon Regina Caeli

Draga braćo i sestre!

Povjeravam molitvama svih vas situaciju u Kolumbiji, koja je i dalje zabrinjavajuća. Na ovu
svetkovinu Duhova, molim da voljeni kolumbijski narod prihvati darove Duha Svetoga kako bi se,
ozbiljnim dijalogom, našla pravedna rješenja za mnoge probleme od kojih, uslijed pandemije, pate
posebno najsiromašniji. Pozivam sve da izbjegavaju, iz humanitarnih razloga, ponašanja koja su
štetna za stanovništvo u ostvarivanju prava na mirni prosvjed.

Molim i za stanovnike grada Gome, u Demokratskoj Republici Kongo, koji su prisiljeni na bijeg
zbog erupcije velikog vulkana Nyiragongo.

Katolički vjernici u Kini sutra će proslaviti blagdan Blažene Djevice Marije, Pomoćnice kršćanima i
nebeske zaštitnice svoje velike zemlje. Majka Gospodinova i Majka Crkve posebno se pobožno
časti u svetištu Sheshan u Šangaju i revno joj se mole kršćanske obitelji u kušnjama i nadama
svakodnevnog života. Kako je dobro i koliko je potrebno da članovi obitelji i kršćanske zajednice
budu sve više ujedinjeni u ljubavi i vjeri! Na taj način roditelji i djeca, bake i djedovi, djeca, pastiri i
vjernici mogu slijediti primjer prvih učenika koji su na svetkovinu Duhova bili jednoglasni u molitvi s
Marijom iščekujući Duha Svetoga. Stoga vas pozivam da usrdnom molitvom pratite vjernike
kršćane u Kini, našu predragu braću i sestre, koje nosim duboko u svom srcu. Neka ih Duh Sveti,
protagonist poslanja Crkve u svijetu, vodi i pomaže im da budu nositelji blagovijesti, svjedoci
dobrote i milosrđa i graditelji pravde i mira u svojoj domovini.
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A kad smo već kod sutrašnje svetkovine, Marije Pomoćnice, upućujem pozdrav salezijancima, koji
toliko mnogo čine u Crkvi za one koji su se najviše udaljili od Crkve, za najmarginaliziranije, za
mlade. Neka ih Gospodin blagoslovi i vodi naprijed s mnogo svetih zvanja!

Sutra završava Godina Laudato si’. Zahvaljujem svima koji su sudjelovali brojnim inicijativama
širom svijeta. To je hod koji moramo nastaviti zajedno, slušajući vapaj Zemlje i siromaha. Zato će
odmah krenuti s radom „Platforma Laudato si’“, sedmogodišnji operativni put koji će voditi obitelji,
župne i dijecezanske zajednice, škole i sveučilišta, bolnice, poduzeća, skupine, pokrete,
organizacije, redovničke ustanove u prihvaćanju održivog načina života. Upućujem također
najljepše želje mnogim animatorima koji danas dobivaju mandat širenja Evanđelja Stvaranja i da
se brinu za naš zajednički dom.

Srdačno pozdravljam sve vas, iz Rima, Italije i drugih zemalja. Vidim ovdje Poljsku, Meksiko, Čile,
Panamu i mnoge druge… Tamo vidim zastave: Kolumbija. Hvala vam na vašoj prisutnosti!
Posebno pozdravljam mlade iz Fokolarinskog pokreta… Ti fokolarini su bučni! Pozdravljam i
sudionike „Povorke prijateljstva sa snagama reda“.

Svima želim ugodnu nedjelju. Ne zaboravite, molim, moliti za mene. Želim vam dobar tek i
doviđenja. Svima puno pozdrava!
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